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Program:

1. Úvod, kontrola usnesení 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

3. Kohezní politika EU po roce 2014

4. Regionální značení

5. Různé

Zápis:

1. Úvod, kontrola usnesení

Úvodem  zasedání  přivítal  předseda  Výboru  František  Kubíček  všechny  přítomné
a konstatoval  usnášeníschopnost  shromáždění.  Informoval  o  programu  dnešního
zasedání,  který byl  členy jednomyslně schválen. Po kontrole usnesení z minulého
zasedání předal slovo náměstkovi hejtmana Ing. Pavlu Horákovi. 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

Náměstek Ing. Pavel Horák seznámil členy Výboru s aktuálními informacemi z ROK
a ZOK. Upozornil na důležitost bodu č. 3 dnešního programu. Tím je Kohezní politika
EU po roce 2014 v rámci níž se bude rozhodovat o budoucím rozdělení operačních
programů. Dále hovořil o prohloubení spolupráce s partnerským regionem Vojvodina,
kde se  daří  za  pomoci  České rozvojové  agentury realizovat  projekty  na  podporu
přípravy Vojvodiny na čerpání Evropských dotací. Projekt si vyžádá náklady ve výši
1,2 mil. Kč.  Olomoucký  kraj  na  něj  přispěje  částou  241 tis. Kč.  Dalším  bodem
programu  ROK  byla  současná  podoba  nově  vzniklého  zastoupení  OK  v Bruselu
s názvem  OK4EU.  Pan  náměstek  navrhl  seznámení  s OK4EU  do  programu
některého  z příštích  zasedání  Výboru.  Předseda  poděkoval  Ing.  Horákovi  za
informace a předal slovo RNDr. Jiřímu Juránkovi.    

3. Kohezní politika EU po roce 2014

RNDr. Juránek se ujal slova, přivítal členy Výboru a představil problematiku Kohezní
politiky.  Po skončení prezentace Ing. Krátký informoval členy o tom, že se operační
programy nebudou v budoucnu týkat regionů. Zároveň se prý jedná je o výjimce pro
Prahu, aby též mohla z operačních programů čerpat. RNDr. Juránek upozornil, že
negativních  informací  je  více,  například  se  jedná  o  snížení  podpory  podnikání.
Všechny tyto informace jsou však v přípravné fázi a konečný výsledek není dosud
znám. Na poznámku Ing. Študenta, že podpora podnikatelů je nižší už nyní, reagoval
náměstek Ing. Horák. Upozornil, že ve stávajícím období mají větší naději na úspěch
žadatelé  s menšími  nároky  na  objem finančních  prostředků,  takže  jich  může  být
uspokojeno více. Současné informace se týkají plánu po roce 2014, kdy se uvažuje
o snížení podpory pro podnikatele průměrně o 15 %. Vzhledem k tomu, že nebyly
žádné další dotazy, předal předseda slovo zástupkyním regionálního značení.  

4. Regionální značení

Úvodem tohoto  bodu  programu informoval  náměstek  přítomné členy  o  důvodech
a formě  podpory,  kterou  Olomoucký  kraj  aktivitě  regionálních  značek  poskytuje.
Následně  předal  slovo  zástupkyním  značek  Moravská  brána  regionální  produkt,
Jeseníky  originální produkt a Haná regionální produkt. Ty seznámily Výbor s důvody
vzniku  regionálních  značek,  způsobm  jejich  propagace,  systémem  certifikace
a dalšími plány na rozvoj této aktivity.  V souvislosti  s informací o certifikaci služeb
dvou  ubytovacích  zařízení  na  Jesenicku  zajímalo  Ing.  Krilla,  proč  jsou  držiteli
regionální  značky  pouze  dvě  ubytovací  zařízení.  Ing.  Olejníková,  koordinátorka
jesenické značky vysvětlila, že udělení značky se řídí předem danými pravidly, které
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že  tří  žadatelů  splnily  dva.  Ing.  Horák  doplnil,  že  výrobky  lze  zakoupit
v hanušovickém informačním centru.  Dotázal  se také na další  možnosti  distribuce
výrobků  opatřených  regionální  značkou.  Koordinátorka  odpověděla,  že
specializovaný obchod je například v Šumperku. Ing. Horák upozornil na důležitost
regionálních výrobků pro rozvoj cestovního ruchu. Ing. Krill připoměl, že důležité pro
propagaci  těchto  výrobků  je  pravidelnost  s jakou  se  producenti  objevují  např.  na
farmářských trzích. Ing. Stejskal vznesl podnět k rozvoji cestovního ruchu. Informoval
o tzv. regionálních měnách, které jsou platné jen v konkrétním regionu a originální
formou  tak  propagují  konkrétní  oblast.  Bc.  Pírková  z regionální  značky  Haná
upozornila na existenci tzv. Olomoucké držgrešle. Do budoucna nevyloučila snahu o
propojení  této  aktivity  s propagací  regionálních  produktů.  Ing.  Palková  znovu
upozornila na nezbytnost dobré dostupnosti certifikovaných výrobků pro turisty. Paní
Pírková  uvedla,  že  se  nabídka  stále  rozšiřuje  a  koordinátoři  jednají  o  dalších
možnostech prodeje certifikovaných výrobků na mnoha místech regionu. Připojila se i
paní  Škrobánková  za  Moravskou  bránu,  která  právě  jedná  s městem  Hranice  o
zapůjčení  volného  prostoru  v hranickém  zámečku.  Vzhledem  k tomu,  že  nebyly
žádné další dotazy, přešel předseda k dalšímu bodu zasedání.

5. Různé

V rámci  tohoto bodu programu se Ing. Krátký dotázal  na nového vedoucího OSR
a tím i  tajemníka Výboru pro regionální rozvoj.  Náměstek informoval  přítomné, že
v současnosti  probíhá  výběrové  řízení  na  pozici  vedoucího  odboru  strategického
rozvoje  po  Ing.  Michaele  Pruknerové.  Vedením  odboru  je  prozatím  pověřena
Ing. Marta  Novotná.  Dále  Ing.  Krátký  informoval  o  úvodní  konferenci  k projektu
„Strategie  integrované  spolupráce  česko-polského  příhraničí“  (ESÚS),  která
proběhne v Polsku ve Wroclawi dne 27. 3. 2012. Ing. Krátký proto navrhl jako možné
téma na některé z příštích zasedání Výboru problematiku Evropského uskupení pro
územní  spolupráci  (ESÚS).  V rámci  tohoto  jednání  by  rád  projednal  možnosti
založení nového „malého“ ESÚSu, který by nahradil stávající euroregiony. Náměstek
k projednávané  problematice  následně  vysvětlil,  že  seskupení  ESÚS  by  se
v budoucnu měly zabývat účelným přerozdělením dotačních titulů EU. Do diskuse se
zapojil  RNDr.  Juránek a upozornil  na možnost  diskuse nad problematikou česko-
polské  spolupráce  při  příštím  jednání  Výboru  v Jeseníkách,  kde  bude  přítomna
i polská strana.  Předpokldádaný termín tohoto zasedání je plánován na 30. 5. 2012.
Následně předseda Výboru symbolicky poděkoval  již  nepřítomné tajemnici  Výboru
Ing. Michaele Pruknerové za dosavadní spolupráci a vyjádřil přesvědčení, že stejně
dobrá spolupráce bude i s nadcházejícím tajemníkem Výboru, který vzejde z právě
probíhajícího výběrového řízení. Poté předseda ukončil zasedání.  

V Olomouci 6. 3. 2012

……………………………….
František Kubíček
předseda výboru

Příloha: Prezenční listina 
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